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Spørgsmål nr. 566 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, om ministeren vil pålægge 
superligaklubberne at indføre et registreringssystem efter 
modellen FCK AWAY, som kommunikationschef Daniel 
Rommedahl redegjorde for på Folketingets Kulturudvalgs og 
Retsudvalgs høring om hooliganisme den 27. januar 2011.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet er bekendt med, at fodboldklubben FC Køben-
havn har etableret systemet ”FCK AWAY” til registrering af 
personer, der ønsker, at se udebanekampe fra et særligt stadi-
onafsnit forbeholdt FCK-fans. 

Rigspolitiet finder det positivt, at klubberne tager initiativ til 
ordninger, der kan supplere lov om sikkerhed ved bestemte 
idrætsbegivenheder (hooliganloven) i bestræbelserne på at 
sikre opretholdelsen af ro og orden i forbindelse med fod-
boldkampe.

De pågældende ordninger administreres af klubberne som ar-
rangører af fodboldkampe. Rigspolitiet finder det som ud-
gangspunkt hensigtsmæssigt, at klubberne har mulighed for 
at tilrettelægge de tiltag, som de – ud fra de lokale forhold og 
udfordringer - finder bedst kan supplere reglerne i hooligan-
loven i forhold til de konkrete udfordringer, som de respekti-
ve klubber står over for.

Rigspolitiet vil imidlertid tage initiativ til, at spørgsmålet om 
et registreringssystem som et supplerende tiltag drøftes med 
DBU og Divisionsforeningen.”


